
«Ez dugu ikuskizun hutsa nahi»

♦ Joaquín Perez Seoane ♦ Iruñeko Xake Torneoko zuzendaria

Dordi Magem katalu-

niarra nagusitu zen

joan den larunbatean amai-

tu zen IruñekoVI. Xake Txa»

pelketa Irekian, Julio

Granda eta Miguel Illesca-

sen aurrean. Txapelketa
oso lehiatua izan da, eta

Joaquín Perez Seoane zu-

zendariak dioenez, heldu

den urtean izena duten jo-
kalariak ekarri nahi dituzte
Iruñera.

Alberto Barandiaran / Iruñea

XAKEZALE amorratu honen us-

tetan, azpimarragarrienetakoa
izan da txapelketan zehar nafa-

rrek izan duten egitekoa, eta luze

gabe horietako batek Unai Gar-

bisuk, seguru aski— torneo itxia

jokatuko duelakoan dago. Perez

Seoanek azpimarratu du, hala-

ber, De la Villa maisua nafar gaz-
teekin egiten ari den lana.

■ Tomeoaren balantzea egitean
emaitza ona izan zela esan ze-

nuten. Zerbait azpimarra zite-

keen bereziki?

Tomeoan maila ona izan zela

esan genuen arrazoi batzuenga-
tik. Hasteko, inoiz baino jokalari
nafar gehiago izan direlako torneo

irekian. Halaber, interes handia-

goa sumatu dugu, orokorrean,

xakeari buruz jokatu duténen

artean 14 infantil mailakoak izan

dirá--, eta gure jokalaririk one-

nak, Unai Garbisuk, irabazi egin
zion Mellado maisu handiari.

Unai da onena, eta berarengan
itxaropen handia dugu jarria,
baina atzetik badator xakelari

multzo bat Garbisuri gorriak
ikustarazteko gai dena. Oso

kontent gaude torneo itxiarekin,

nahiz eta partida askotan parra

egin dutenjokalariek. Denek usté

genuen lllescas nagusituko zela,

eta berak ere hórrela pentsatu
zuela 1 .te dut. Azken partidetan
nahi izan zuen parra egin, eta

Félix u.k irabazi egin zion; az-

kenean, lehena izan beharrean,

hirugarrena gelditu zen.

■ Partidak aztertzean nabari

izan da berdintasuna izan déla

gehienetan. Horrek ikusgarri-
tasuna kendu dio jokoari?
Partida onak ikusi dirá. Ber-

dintasun handirik ez da izan, as-

paldian ekartzen ditugulako tor-

neo honetara maila handiko joka-
iariak. Parrak izan dirá, egia da,

eta batzuk aurretjk hitzartuta-

koak izan dirá, hala ñola De la

Villak eta Illescak jokatu zuten

partidan izan zena. Baina beste

parra batzuk —Ulescasek eta Lju-
bojevicen artekoa, kasu—, joko-
aren ondorio izan dirá, borroka-

fuak. Torneo irekian ere izan dirá

hitzartutako parra batzuk, baina

horrekin ezin daezer egin. Partida

ederrak ikusi dirá, hala ere.

«Ez dugu Torneo Itxiarm kategoñara igo nahi, gure
ustéz nahikoa erakargarria delako maila hori Torneo

Ireki polita egiteko»
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Joaquín Perez Seoane,

JOXELACALLE

■ Hitzartutako parrak hizpide
izan zenituzten tomeoaren

amaiera ekitaldian. Zerbait

egin daiteke hori buruz?

Torneo itxian ezin da ezer egin,

jokalari borrokalariagoak bila-

tzea ez bada, eta hori dagoeneko
egiten dugu. Adibidez, gurekin
egon da urte zenbaitetan Juda-

xin, eta gizon honek ez du inoiz

etsitzen. Partidaren bila doa beti.

Zvianginsevek eta Ljubojevicek
ere ez dute inoiz amore ematen

partida erabat galduta ikusten

duten arte. Toreno irekian, ber-

din. Ezin ditugu arau batzuk jarri
bereizteko parrak eta besteak,

baina irekian zenbait arau aldátu

nahi ditugu borroka handiagoa
izan dadin. Oraindik ez dakigu
ñola, baina modu bat izan daiteke

publizitate handiagoa ematea,

aurten etorri diren 12 maisu han-

di horien partez 25 etor daitezen.

Jakina, sari berberak eta jende
gehiago baldin badago, ezin di-

tuzte partidak hitzartu.

■ Jokalariak, askotan, nazioar-

teko puntuazioari begira daude

etengabe. Horrek eragina izan

dezake jokoan, puntu guztiak
kalkulatzen direnez gero?
Torneo itxian egunero epaileak

ematen die jokalariei beren sail-

kapenaren berri, jakiteko zer ira-

bazi edo zer galdu duten. Hórrela,

jokalariak badaki zer egiten ari

den sailkapen profesionalari be-

gira. Torneo irekian lortu nahi

dugu jokalari nafar gehiagok izan

dezatela nazioarteko puntuazioa,
ELO dutenei irabaziz gero esku-

ratu egiten da-eta.

■ Tomeoa hamahirugarren to-

kian dago munduan egiten di-

renen artean. Asmoa al da

maila igotzea, hobetzea?

Ez dugu tomeoaren kategoria

igo nahi, gure ustez nahikoa era-

kargarria delako maila hori tor-

neo ireki polita egiteko, nafar

guztiak treba daitezen eta xakea

bultza dezagun. Ez zaigu intere-

satzen ikuskizun hutsa, kirola

egin nahi dugu-eta. Horretarako,

bidea utzi behar dugu nahi duen

guztiak parte har dezan txapelke-
ta honetan.

■ Eta noiz iritsiko da Unai Gar-

bisu torneo itxira?

sosl a i a

Oberena taldeak urtero-ur-

tero antolatzen duen Iruñeko
Xake Txapelketaren arima

Joaquín Perez Seoane da-

eta pozik amattu zuen ha-

gitz larunbatean sariak

eman zirenean. Kirol cu-

loan erreparatuta, ez da

sobera disttratsua ¡zn n

maisuen jokoa, baina ino&

baino nafar gehiago arttu

da herían, eta horixe da

tomeoaren helburu naga-
sietako bat.
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Heldu den urtean begica-

zenbait aldaketa egin he

harra azpimarratu zuen

Perezek, horien artean
M'

tzartutako parrak gehieg 1

errepika ez daitezen rtea-

rriak, eta izen handikoJ°'
kalariak eta gazteak tan

tekatzea.

Ordu asko kentzen bad&

kio ere, torneoak poz han

diak ematen dizkiola dio-

eta gogoan du batez ere

dena ongi joan ondoren

tomeoa bukatutzat ematen
duten unea. Hurrengo un

teko tomeorako desio b0

karra du: *Aurrera jarral

dezata».

te b»*'
Laster izatea nahiko nuft 1 -'

na hori Unaik berak eraba 1

har du, orain dueña bain°

handiagoa behar duelako-

pelketa honek daukan

tea ere ez da komeni

handiak ekarri ahal

eta, beraz, bere maila hob e
„

har du Garbisuk. Orain

ari da, eta horrekin jarraitu
du. Ñire ustez, uda honetan

pixkabat baldin badauka

tekin, eta torneo batzuetan V .

hartzen baldin badu, etr¡

onak lor ditzake falta

puntu horiek lortzeko. *

akaso heldu den txap e '

ikusi ahal izango dugu Ga

handiekin.

m Gazte horren igoeran z®r

rik izango du De la Vin8

suaren lanak.

Jakina. Kontuan hartu

da Garbisu Espainiako txaP
p e ja

nadelajubeniletan, eta h°r'

Villak eginiko lanari esk .fí-

da, neurri batean,

kasle hobea da jokalari8
Badaki irakasten eta j° â

maila asko hobetu da. /


